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Protokół Nr XLIII/22 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego   

VI kadencji 
odbytej w dniu 11 lutego 2022 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 
 

Punkt 1  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:05 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu oraz wszystkich gości przybyłych 
na sesję.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie art. 15 zzx ust. 1 i 2 ustawy  
z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 
wywołanych nimi sytuacji kryzysowych sesja Rady Powiatu Drawskiego odbędzie się 
z wykorzystaniem środków porozumiewania na odległość (częściowy zdalny tryb 
obradowania). 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zakomunikowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady sesji Rady Powiatu 
Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 
Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 
że w sesji uczestniczy 17 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

 

Stan Rady wynosi 17 Radnych. Obecnych na sali narad 13 Radnych. Zdalnie w sesji 
uczestniczą:  Radna G. Buczek, Radny M. Krężel, Radna H. Samek i Radny C. Turczyk. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 
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Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad XLIII sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 

 
Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

Nikt z Radnych nie wnosił zmian do porządku obrad. 

Obowiązujący porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Powiatu z dnia 17 grudnia 2021 r. : 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr  2354. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między sesjami. 

8. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu  za rok 2021 – druk nr 2334. 

9. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu  za rok 2021 – druk nr 2335, 
2336, 2337, 2338, 2339. 

10. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli za 2021 r. 
 – druk nr 2340. 

11. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu Drawskiego za rok 2021 – druk 
nr 2342. 

12. Sprawozdanie Starosty Drawskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  
i Porządku za rok 2021 – druk nr 2346. 
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13. Sprawozdanie z realizacji porozumienia Powiatu z Gminą Drawsko Pomorskie  
w sprawie powierzenia Bibliotece Publicznej Miasta i Gminy im. St. Żeromskiego 
w Drawsku Pomorskim zadań powiatowej biblioteki publicznej – druk nr 2324. 

14. Analiza sytuacji życiowej kombatantów i osób represjonowanych za rok 2021  
– druk nr 2341.       

15.  Podjęcie uchwał w sprawie : 

a) wyrażenia  zgody na zamianę nieruchomości bez obowiązku dokonywania 
dopłat  
– druk nr 2325; 

b) ponownego uchwalenia rocznego Programu współpracy Powiatu Drawskiego  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2022 – druk nr 2332; 

c) ustalenia wysokości opłat za noclegi w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym  
w Złocieńcu – druk nr 2347; 

d) zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2022 – druk nr 2350; 

e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2022 – 
2037 
– druk nr 2351. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

17. Komunikaty i sprawy różne.  

18. Zakończenie sesji. 

 

Punkt 3 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Powiatu 
Drawskiego odbytej w dniu 17.12.2021 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do przyjęcia 
protokołu z XLII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 17.12.2021 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu i przesłany do Radnych drogą elektroniczną.   
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z XLII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 17.12.2021 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z XLII sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 17.12.2021 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
17 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z XLII sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
17.12.2021 r.  
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 

 

Punkt 4 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie 
 z porządkiem obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty 
z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami oraz poprosiła Pana Starostę  
o przekazanie informacji związanej z sytuacją kryzysową wywołaną huraganem.  
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami w materiałach 
na sesję.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Stanisława 
Cybulę- Starostę. 

 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 
sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. Starosta poinformował, że udzieli 
informacji o zdarzeniach, które miały miejsce w ostatnim czasie. Orkan Nadia 
najbardziej doświadczył naszego powiatu. Pierwsze zastępy weszły do pracy już  
w sobotę 29 stycznia o godz. 17.00, trzymaliśmy cały czas rękę na pulsie i nieprzerwanie 
te zastępy pracowały ponad dobę. Jedna zasadnicza uwaga, to to, że nikt nie ucierpiał  
i nie było żadnego przypadku śmiertelnego ani poważnego uszkodzenia ciała. Była 
sytuacja w Czaplinku, gdzie mieszkaniec Czaplinka mający padaczkę zasłabł na ulicy, 
został zabezpieczony w szpitalu, ale to zdarzenie nie miało nic wspólnego z orkanem 
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Nadia. Pierwsze posiedzenie Powiatowego Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego 
odbyło się w niedzielę z samego rana, ten zespół pracował nieprzerwanie przez dwie 
doby, dopóki nie uzyskaliśmy informacji o tym, że w poniedziałek o godz. 16.00 został 
doprowadzony prąd głównie do miast. Chcę podziękować  Panu Wojewodzie  
i Komendantowi Wojewódzkiemu Straży Pożarnej, bo oni uczestniczyli już w niedziele 
w posiedzeniu Zespołu Kryzysowego. Przy wsparciu Wojewody i Zastępcy 
Komendanta Wojewódzkiego Straży otrzymaliśmy wsparcie z kilkunastu jednostek 
strażackich spoza naszego województwa, a także kolegów druhów z Komend 
Powiatowych z Łobza, Goleniowa, Stargardu i Wałcza, ze Stargardu otrzymaliśmy 
zaopatrzenie w kontenerze z 6.000 litrami paliwa, żeby służby mogły pracować 
 i udzielać pomocy. Był problem ze stacjami paliw w naszym powiecie, bo nikt nie miał 
dodatkowego źródła zasilania, czyli agregatów prądotwórczych i po szczegółowej 
analizie okazało się, że mamy taką stację przy wyjeździe z Drawska na Łobez, która ma 
łącze, gdzie można podłączyć agregat i wówczas podłączono tam agregat ze Starostwa. 
W tej stacji zarezerwowaliśmy 30 000 litrów paliwa oleju napędowego i 8 000 litrów 
etyliny na zaopatrzenie jednostek, które brały udział w akcji, dla policji, pogotowia 
 i sanepidu. Największy problem był z energią i to, że tych przypadków było bardzo 
dużo, narastały one lawinowo. Pierwsza informacja była taka, że prąd będzie  
w pierwszej kolejności doprowadzony do miast. Faktycznie prąd doprowadzono o godz. 
16.00 w poniedziałek. Z wszystkich 200 zastępów aż 50 brało udział w akcji w naszym 
powiecie. Nasz ;powiat był najbardziej doświadczony przez wichury. W akcji brało 
również udział 80 kadetów z Poznania. W pierwszym okresie te zastępy, które weszły 
pracowały ponad dobę, później ze względu na warunki atmosferyczne następowała 
zmiana. W wyniku decyzji Wojewody wprowadzono dwa razy do akcji żołnierzy wojsk 
obrony terytorialnej. W pierwszej kolejności koncentrowaliśmy się na dostawie prądu 
dla szpitala w Drawsku i Kańsku. Wszyscy strażacy z naszego powiatu i zawodowi 
 i ochotnicy brali udział w akcjach. To jest bardzo cenne i należą się wszystkim 
podziękowania. Niektóre zastępy, które wysłane były na pomoc energetykom nie 
zostały przyjęte przez nich, sprawa jest wyjaśniana. Najważniejsze decyzje, jakie były 
podejmowane, to w pierwszej kolejności dostarczenie energii elektrycznej do miast na 
sieciach przesyłowych wysokiego napięcia. Nie było możliwości kontaktu, sieci 
komunikacyjne nie działały, mieszkańcy dzwonili z pretensjami. W dniu 1 lutego 
podjąłem decyzję, że informacje należy przekazać mieszkańcom. Wydział Zarządzania 
Kryzysowego dostał polecenie, aby przygotować informacje, komunikaty dla 
mieszkańców. Starosta poinformował, że te komunikaty powinny być wcześniej 
wysyłane do mieszkańców i za to przeprosił. W gminach została wprowadzona 
koncentracja w wyniku ćwiczeń i działań, jednostki ochotniczej straży pożarnej  
w każdej jednej z gmin były na miejscu i komunikowały się z mieszkańcami. We wtorek 
był u nas Pan Minister Szefernaker, za co mu dziękujemy. Ustaliliśmy z Panem 
Ministrem, że przygotujemy informacje z tych doświadczeń, żeby podjąć działania 
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 i uzbroić się na przyszłość, jak i na likwidację tych skutków. Pan Wojewoda 
zadeklarował, że będzie linia otwarta dla osób poszkodowanych, praktycznie bez 
żadnych procedur do kwoty 6 tys. zł, natomiast gdyby zdarzenia dotyczyły większych 
szkód to po powołaniu komisji przez wójta czy burmistrza i ocenie złożonego wniosku 
istnieje również możliwość dofinansowania dla samorządów, warunek jest jeden, że 
szkody w przypadku samorządów musiałyby przekroczyć 5 % wartości budżetu. Zespół 
Zarządzania Kryzysowego pracował intensywnie, zakończenie prac nastąpiło 7 lutego  
i wtedy tez Energa poinformowała, że na terenie powiatu brak jest przerw w dostawie 
prądu. Starosta podał , że ogółem było 423 zdarzeń, najwięcej zdarzeń dotyczyło 
Drawska, Złocieńca i Czaplinka. 51 zespołów brało udział w akcji w jednym czasie, 
natomiast ogółem brało udział 520 zastępów w całej akcji. Starosta podziękował Panu 
Naczelnikowi Zarządzania Kryzysowego Jackowi Żychlińskiemu. Zastępcy 
Komendanta Straży Pożarnej Panu Andrzejowi Podolakowi oraz w szczególności 
Ministrowi Szefernakerowi, Wojewodzie Zachodniopomorskiemu, Dyrektorowi 
Wydziału Zarządzania Kryzysowego Pawłowi Rodzosiowi. Starosta podziękował 
Burmistrzom, Komendantowi Wojewódzkiej Straży Pożarnej, Komendantowi 
Wojewódzkiemu Policji oraz Dyrektorowi Regionalnemu Lasów w Szczecinku, 
Starosta podziękował Tomaszowi Rynkiewiczowi- Dyrektorowi Regionalnemu Energii, 
Dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych i wszystkim innym osobom. Starosta 
powiedział, że nie rozumie tego, że niektórzy samorządowcy niektórych gmin oskarżali  
nas, że Powiat i Województwo nie są przygotowani do prowadzenia akcji. Starosta 
powiedział, że jest ustawa o zarządzaniu kryzysowym przyjęta 26.04.2007 r.  
z sześcioma zmianami, w niej wyraźnie zostały określone jakie są zadania samorządu, 
Starosty, Wójta i Burmistrza. W art. 17 określone są zadania Starosty w sprawach 
zarządzania kryzysowego – organem właściwym w sprawach zarządzania kryzysowego 
jest Starosta z opisanymi dla niego zadaniami. Starosta wykonuje swoje zadania przy 
pomocy Powiatowego Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego powołanego przez 
Starostę, który określa jego skład, siedzibę. Starosta omówił prace prowadzony przez 
Zespół ds. Zarządzania Kryzysowego. Pełnienie dyżurów od godz. 15.00 do 8.00 rano 
następnego dnia odbywa się w Komendzie Państwowej Straży Pożarnej w Drawsku 
Pomorskim. Rozwiewając wszelkie wątpliwości Starosta podkreślił, że Powiatowe 
Centrum Zarządzania Kryzysowego ma swoją siedzibę w Komendzie Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej i wszystkie zadania, które są wykonywane, realizowane są 
tam. Pełnienie dyżurów w Centrum Zarządzania Kryzysowego w dniach pracy 
Starostwa od godz. 8.00 do 15.00 odbywa się na merytorycznych stanowiskach pracy 
komórki organizacyjnej Starostwa. Niektórzy z Burmistrzów twierdzą, że te informacje, 
które im przekazujemy są niewłaściwe. Zagrożenia przekazujemy na bieżąco, co tydzień 
z naczelnikiem Zarządzania Kryzysowego analizujemy sytuację w Powiecie. Starosta 
powiedział, że nie rozumie informacji, która ukazała się w mediach, że Powiat nie jest 
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przygotowany do przeprowadzania akcji. To wszystko, gdzie działania były podjęte 
uczestniczyło w nich prawie 3 tys. osób.  

 Przewodnicząca rady Powiatu powiedziała, że ta sytuacja to sprawdzian dla nas 
wszystkich. Według Przewodniczącej wszystko zostało przeprowadzone bardzo 
sprawnie.  

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że 2 lutego 2022 Zarząd 
podpisał umowę i porozumienie z Nafisem. Trwało to długo z różnych przyczyn 
proceduralnych. Starosta podziękował Prezesowi Michalakowi oraz Prezesowi 
Szlachcie i Prezesowi Kaźmierczakowi.  Zakres działalności nie jest uszczuplony. 
Kolejna sprawa, którą przekazał Starosta to fakt, że jesteśmy jako Powiat na III miejscu 
w Rankingu Powiatów w kategorii Powiat do 60 tys. mieszkańców. Starosta wszystkim 
bardzo serdecznie podziękował za prace i zaangażowanie.  

 

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, który w kwestii 
uzupełnienia powiedział, że odnośnie stacji paliw… 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że stacja w Złocieńcu ma 
agregat prądotwórczy, ale ta informacja nie została do Centrum Zarządzania 
Kryzysowego zgłoszona i nie wiedzieliśmy o tym. Później po południu okazało się, że 
stacja w Złocieńcu ma agregat.  

Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że z dużą uwagą śledził przebieg 
działań związanych z skutkami orkanu Nadia. Na Zarządzie w dniu 1 lutego, czyli 
bezpośrednio w dzień po przywróceniu prądu w zasadniczej części poprosiłem Pana 
Starostę o przygotowanie szerokiej informacji i chciałbym Panu Staroście serdecznie za 
te informacje podziękować. Jeśli chodzi o włodarzy z naszego terenu, mamy pięciu 
 i duże brawa dla Burmistrza Drawska,  a nazwijmy sprawę po imieniu w tym 
wystąpieniu Pana Starosty chodzi o włodarzy Czaplinka w sensie negatywnym. Radny 
powiedział, że poleca włodarzom Czaplinka lekturę 33 stron Ustawy o Zarządzaniu 
Kryzysowym, żeby wzięli sobie do serca paragraf związany z zadaniami jakie ciążą na 
włodarzach. Burmistrzem, wójtem, włodarzem jest się 24 na dobę. Radny Z. Dudor 
pogratulował zajęcie III miejsca w Rankingu Powiatów. 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że art. 19 ustawy o Zarządzaniu 
Kryzysowym mówi, że organem właściwym w sprawach zarządzania kryzysowego na 
terenie każdej gminy jest wójt, burmistrz, prezydent miasta. Za wszystko nie odpowiada 
powiat, to nie jest tak. Dalej w ustawie wskazane są zadania burmistrza i wójta. 
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Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że bezpośrednią przyczyna 
powstałej sytuacji kryzysowej był silny wiatr, zmienia się u nas klimat i musimy być na 
takie sytuacje przygotowani. Pośrednią przyczyną sytuacji kryzysowej to był brak 
prądu, gdyby nie ten fakt, to wielu sytuacji skrajnych można by było uniknąć. Już 8 lat 
temu, jak Pan Starosta mówił były rozmowy, aby przy liniach energetycznych wyciąć 
drzewa, czy my jako powiat mamy jakieś możliwości wyegzekwowania tego, aby te 
drzewa, które zagrażają liniom energetycznym wyciąć.   

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że jest to infrastruktura 
krytyczna, a w tym przypadku dotyczy podmiotów energetycznych, które  są w gestii 
państwa, powiat do tego nic nie może, możemy wnioskować i to zrobiliśmy, ale nic 
nakazać, wnioski wyślemy i do Pana Wojewody i do Pana Ministra.  

Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że chciałby sprostować 
informacje, że druhowie z Czaplinka wypełniali swoje obowiązki jak należy i wszystkie 
wezwania… straż na pewno nie zawiodła.  

Głos zabrał Radny K. Korczyński, który po wysłuchaniu raportu z sytuacji 
kryzysowej powiedział, że chyli czoła przed wszystkimi służbami, to wszystko działo 
się podczas pandemii i przekazał serdeczne podziękowania w imieniu Sanepidu. Te 
służby, które wymienił Pan Starosta naprawdę bardzo ciężko pracowały. Radny  
K. Korczyński powiedział, że w podsumowaniu, który będzie pisany powinien być 
zawarty postulat dotyczący mocnego zaktualizowania najbliższych działań, by ta 
sytuacja się nie powtórzyła. Służby zespolone, rządowe zdały egzamin bardzo dobrze, 
wojewódzkie też  nawet Minister Szefernaker, Ci wszyscy znaleźli się na właściwym 
miejscu, to nad tym trzeba pochylić czoła, natomiast wnioski należy wyciągnąć. 
Agregaty, studnie, dostęp do wody, czyli infrastruktura krytyczna powinny być 
przedmiotem tego postulatu. Nie zagrało to na innych szczeblach samorządu- może 
powinno odbyć się spotkanie, szkoleni, może nawet pod nadzorem Wojewódzkiego 
Szefa Zarządzania Kryzysowego, wszyscy w ustawie maja określone kompetencje,  
w uchwale i w zarządzeniu. Radny powiedział, że ujęcia wody, które kiedyś były  
w miastach w postaci pomp byłyby dobrym rozwiązaniem. Na każdą gminę przypadał 
jeden beczkowóz, skąd tylko mieszkańcy mogli wiedzieć o której godzinie będzie 
beczkowóz z wodą, skoro internet nie działa i telefony nie działały. Te rzeczy obnażyły 
pewne słabości, na papierze jest wszystko ładnie, ale w praktyce nie zagrało. Spotkanie 
z Burmistrzami mogłoby mieć na celu wymuszenie zapoznania z przepisami. Reakcja 
natychmiastowa zabezpieczyła najbardziej strategiczne obiekty. Trzeba zrobić 
harmonogram działań, które mają zapobiec powtarzalności tego typu sytuacji i być 
może podczas spotkania z włodarzami każdy będzie wiedział, że każda gmina musi 
działać we własnym zakresie oraz wszystkie służby i samorządy muszą ze sobą 
współpracować.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że powinna być koordynacja działań 
i odpowiedzialność włodarzy.  

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która spytała czy nie ma gminnych programów 
zarządzania kryzysowego? 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że powinny być wcześniej. 

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że z tego, co pamięta  
w Złocieńcu był taki program zarządzania kryzysowego i centrum zarządzania 
kryzysowego- dowodem jest ta stacja, która działała w Złocieńcu. Radna poprosiła 
Starostę, by wpłynął na to, żeby takie gminne programy zarządzania kryzysowego 
zostały opracowane i były spójne z programem powiatowym. Radna poprosiła  
o zabezpieczenie kluczowych jednostek w agregaty prądotwórcze- jednostki takie, jak : 
Dom Pomocy Społecznej, czy placówki, gdzie są dzieci, czy młodzież, PKS. Radna  
B. Głowacka poprosiła również o to, by Zarząd zadbał o przegląd drzew przy drogach 
powiatowych dlatego, że niektóre z drzew miały być wycięte po trąbie powietrznej  
w Złocieńcu i nadal stwarzają zagrożenie dla ruchu i życia mieszkańców. Radna  
B. Głowacka podziękowała serdecznie wszystkim służbom za pomoc.  

Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, który powiedział, że  
w 2010-2014 samorząd złocieniecki napisał program, gdzie po wyposażono jednostki 
w małe agregaty, na terenie gminy Złocieniec oprócz gminy Ostrowice funkcjonowało 
to dobrze. W tym programie zaplanowano, żeby niektóre jednostki miały przyłącza do 
agregatu. Sam powiat nie jest w stanie ogarnąć sytuacji na terenie powiatu, to wójt  
i burmistrz powinien o to zadbać. Powiat może wesprzeć, ale nie ogarnie wszystkich 
gmin samodzielnie. Apel do burmistrzów to nie jest apel, to wywiązanie się  
z obowiązków, które każdy burmistrz, czy wójt musi realizować.  

Głos zabrała Radna G. Buczek, która powiedziała, że osoby poszkodowane  
w skutek tej klęski mogą si e ubiegać o pomoc finansową ze środków gminnych, jak 
 i również z rezerwy celowej budżetu państwa. Wnioski należy składać do ośrodków 
pomocy społecznej, środki te można uzyskać, jeżeli zniszczeniu uległy budynki 
gospodarcze, bądź też mieszkalne.  

Głos zabrał Radny Z. Chołuj, który w nawiązaniu do wypowiedzi Radnego  
K. Korczyńskiego powiedział, że wszystkie studnie zostały polikwidowane, wszystkie 
zakłady wodno- kanalizacyjne polikwidowały je z tego powodu, że przestały spełniać 
normy spożycia wody przez mieszkańców , które zostały zaostrzone, tam się dostawało 
dużo wód opadowych, były zanieczyszczone i wszyscy je likwidowali, by uniknąć 
kłopotu. Potrzebne są nam agregaty prądotwórcze małej i średniej mocy. Odnośnie 
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sprawozdania Starosty z prac Zarządu Radny powiedział, że wie, że jesteśmy w fazie 
przejmowania kotłowni w Kaliszu Pom.  robienia projektu i składania wniosków i spytał 
na kiedy przewidziana jest przebudowa kotłowni na stołówkę.  

Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, który powiedział, że  
w tej chwili będziemy składać wniosek na stołówkę , jak i na rozbudowę internatu, 
chodzi o poddasze i uzyskanie dodatkowych pomieszczeń, w tej chwili rozpoczął się 
proces inwentaryzacji, zakładamy, że jest to zakres robót, który byłby planowany do  
IV kwartału 2023 r. Stan techniczny tego budynku jest dość dobry, jeśli chodzi  
o konstrukcje i o ściany, ale wymaga dość dużych nakładów i zmiany decyzji 
 o warunkach zabudowy. Nadbudowa nad stołówką na internat nie wchodzi w grę, gdyż 
konstrukcja dachu tego może nie wytrzymać.  

Głos zabrała Radna G. Polak, która serdecznie podziękowała dla wszystkich 
służb i wystąpiła z wnioskiem o zwrócenie szczególnej uwagi na linię energetyczną, 
która biegnie wzdłuż z drogi nr 177 Mirosławiec- Czaplinek, to jest odległość  26 km  
i przynajmniej 20 km ta linia wysokiego napięcia wisi tuż nad drogą. Drzewa są bardzo 
blisko linii energetycznej, to bardzo duże zagrożenie dla życia, przejeżdżają tą drogą 
tiry i drzewa muszą być tam bezwarunkowo powycinane.  

Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, który powiedział, że ta 
linia jest bardzo wysoka, miała sięgać powyżej drzewostanu, który jest. Na niższym 
poziomie ta trakcja nie mogła być zrealizowana, nie ma czego się obawiać, bo ta trakcja 
jest solidnie zrobiona. Moim zdanie ta trakcja jest zabezpieczona.  

Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział do Radnego J. Kozłowskiego, że 
w swojej wypowiedzi odniósł się do władz Czaplinka, natomiast zaangażowanie 
strażaków radny widział i docenia. Radny powiedział, że w początkowej fazie awarii 
wszystkim brakowało informacji, duża rola była mediów społecznościowych oraz 
lokalnych mediów, z którymi Powiat ma podpisaną umowę, czyli DSI (Drawskie Strony 
Internetowe) oraz Lokalny Reporter. Jeśli chodzi o linię wysokiego napięcia na linii 
Mirosławiec- Czaplinek Radny Z. Dudor powiedział, że nasuwa się wniosek czy nie 
należałoby zmienić prawa energetycznego, czyli wzorem specustawy drogowej – linia 
ta przebiega w pasie drogowym- problem z uzgodnieniami odnośnie udostępnienia 
gruntów i kosztów. Jeżeli byłaby specustawa, która pozwalałaby wchodzić energetykom 
tak, jak drogowcom, to wówczas nie byłoby, to wówczas nie byłoby tego typu 
problemów, oczywiście najlepiej, by linie szły pod ziemią.    

Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że sztab kryzysowy będzie 
obradował teraz często, chciałby aby w swoich rozważaniach wziął pod uwagę również 
sytuację powodziową, by sprawdzić jak jesteśmy do tego przygotowani.   
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Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że na samym początku wszyscy 
byli skoncentrowani na przywróceniu prądu jak największej liczbie mieszkańców 
 i usuwaniu zawalisk drzew. W pierwszej kolejności przywracano linie wysokiego 
napięcia.  Dwie osoby korzystające z respiratora miały dostarczone agregaty, do dwóch, 
czy trzech sklepów przywrócono zasilanie dzięki agregatom. Starosta w nawiązaniu do 
studni powiedział, że zrobią inwentaryzację, żeby wiedzieć gdzie jeszcze te studnie są. 
Starosta powiedział,  że jednym z istotnych elementów było zaopatrzenie jednostek 
publicznych w agregaty prądotwórcze. 

Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, który powiedział, że przy 
modernizacji przyłącza energetycznego w Domu Pomocy Społecznej w Darskowie 
robimy też wyjście, modernizowane było całe ujęcie energetyczne, jesteśmy za tym, by 
w dalszym zakresie prac zamontować agregat.  

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że głównym problemem  jest 
możliwość  podłączenia agregatów, musi być blokada w przypadku agregatu 
prądotwórczego. Jeśli mowa o drodze  nr 177, to słusznie Radna G. Polak podniosła- 
Starosta powiedział, że śp. Czesław Żukowska -ówczesny członek Zarządu 
zaproponował, by poprowadzić linie spinające powiat z różnych kierunków zasilania, 
to było między Kaliszem a Drawskiem , wystąpiliśmy jako Zarząd Powiatu do Zarządu 
Województwa, by na ten cel przyznano środki unijne. Środki przyznano w wysokości  
8 mln zł, jednak władze Energii z Gdańska uznały, że Dyrektor Regionalny wyszedł 
przed szereg, nie mógł zaproponować czegoś, na co nie było akceptacji władz z Gdańska 
i przepadł projekt, mimo tego, że zabezpieczone były pieniądze. Radny sejmiku Jacek 
Kozłowski wspierał nas w uzyskaniu środków i one przepadły. Starosta powiedział, że 
przyjmujemy wniosek Radnego M. Tobiszewskiego, by przygotować się na ewentualną 
powódź.  

Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że chciałby przedstawić 
pozytywny przykład działania podmiotów prywatnych – sytuacja miała miejsce  
w Czaplinku, do prywatnych sklepów były dowożone agregaty, by wszystko działało, 
nawet w niedzielę.  

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która skierowała zapytanie do Starosty 
odnośnie sprawozdania z prac Zarządu z dnia 29 grudnia, str. 9, pkt. 14 – adaptacja 
pomieszczeń na dom rodzinny. 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że z tego względu, że potrzeb 
jest coraz więcej rozmawialiśmy ze Starostą Nagórskim i Dyrektorem Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie, potrzeb jest coraz więcej , zgłoszeń jest coraz więcej  
i pomimo decyzji nie ma możliwości umieszczenia ich, trzeba szukać miejsca, by 
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uruchomić dom rodzinny. Starosta poprosił o zabranie głosu Wicestarostę Mariusza 
Nagórskiego. 

Głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że w dniu wczorajszym 
odbyło się spotkanie z Prezesem Sądu oraz Przewodniczącym Wydziału Rodzinnego, 
tylko w ubiegłym miesiącu było 11 postanowień o odebraniu dzieci i przekazaniu do 
pieczy zastępczej, to jest bardzo duża liczba i nie widać  końca tej tendencji, tych rodzin 
nie przybywa i o tym rozmawialiśmy z sędzią, żeby mieli świadomość, że model 
społeczeństwa zmienił się od lat 90-tych, kiedy był duży progres w pozyskiwaniu rodzin 
zastępczych, ponieważ atrakcyjna była sama możliwość zarobkowania – oczywiście to 
jest ostatni element, który determinuje rodziny zastępcze, ale tak było w latach 90-
tych,gdzie szalało bezrobocie, gdzie każdą złotówkę trzeba było oglądać. Dzisiaj nawet 
ten z ostatnich elementów, czyli środki finansowe nie jest atrakcyjne dla rodzin 
zastępczych. Dlatego tez rozpoczęliśmy wspólnie z PCPR-em, Placówką Opiekuńczo- 
Wychowawczą zaczęliśmy szukanie nowego rozwiązania. Zaprosiliśmy Dyrektora 
Towarzystwa Przyjaciół Dzieci naszego województwa- Pana Henryka Zabrockiego na 
spotkanie – miało ono miejsce w ubiegłym tygodniu z dr Gizą i wszystkimi 
pracownikami PCPR-u i naszych placówek co zrobić i jak można wybrnąć, szczególnie, 
że narzędzi opiekuńczych na poziomach gmin przybywa, być może po jakimś czasie te 
wszystkie narzędzia dadzą efekt. Szukamy miejsca na placówkę, nie ukrywam, że to też 
jest trudna decyzja, kuratorzy sądowi mówią, że w którymś momencie będą skarżyć to, 
że PCPR nie ma gdzie umieszczać dzieci i nie wykonuje postanowień sądów. Trzeba 
znaleźć to najtrudniejsze rozwiązanie i otworzyć kolejną placówkę na terenie powiatu 
drawskiego, byliśmy w Kaliszu Pom. i oglądaliśmy jeden z obiektów i to właśnie o tym 
jest mowa w sprawozdaniu, ale jesteśmy otwarci na każdą propozycję. Wczoraj 
rozmawialiśmy ze Starosta o tym jaki model przyjąć, bo w budżecie nie ma pieniędzy 
na utworzenie domu dziecka, ale być może tak, jak przy tworzeniu warsztatów terapii 
zajęciowej w Kaliszu Pom., najpierw może porozglądać się za nieruchomością,  
a później może poszukać możliwości finansowych, są to tematy otwarte i dopiero 
zapoczątkowane, ale konieczne.  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że mówiła Panu Staroście, że 
rozmawiała z Panią Dyrektor  ROPS-u, która mówiła o nowym projekcie  
i możliwościach finansowania. Odnośnie obiektu- jeżeli go szukamy, to w Czaplinku 
mamy obiekt, którego nie możemy sprzedać. 

Starosta S. Cybula powiedział, że obiekt w Czaplinku nie spełnia wymogów  
z taka perspektywą, o której mówimy. Należy szukać alternatywnych źródeł, czyli 
pracować z rodzinami wykorzystując Powiatowe Centrum Zdrowia Psychicznego, 
Centrum Kryzysowe, ale i również Poradnię Psychologiczno- Pedagogiczną  
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i rozmawiać z tymi rodzinami w kontekście postanowień sądu, że nie od razu musi być 
dziecko z rodziny zabrane, żeby zminimalizować to zdarzenie.  

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że to czubek góry lodowej, 
te postanowienia, które są, które wynikają z tego, że jest niewydolność  opiekuńczo-
wychowawcza, cała praca do tego momentu trwa w gminach i tam powinno się tworzyć 
zasoby, żeby wspierać te rodzony, które są niewydolne wychowawczo, mamy duży 
problem z rodzinami zastępczymi, rodzinnymi domami dziecka, jest potrzeba  
rozmawiania w gminach na temat możliwości na temat wsparcia rodzin niezdolnych 
opiekuńczo i wychowawczo\, chociażby gminne środki rozwiązywania profilaktyki 
rozwiązywania problemów alkoholowych, świetlice socjoterapeutyczne, więc 
przejrzenie jakie są zasoby w poszczególnych gminach, wsparcie i wspólne 
współdziałanie.  

Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który w nawiązaniu do sprawozdania Starosty 
z prac Zarządu spytał Starostę- str. 7 w pkt. 1 Zarząd omawiał sprawę zajęcia stanowiska 
na temat projektu połączenia szlakiem żeglarskim jeziora Drawskiego z jeziorami 
szczecineckimi – członkowie Zarządu z uwagi na brak merytorycznych opracowań na 
ten temat postanowili nie zajmować w tej sprawie stanowiska.  

 Starosta S. Cybula powiedział, że w ramach prac nad strategią rozwojową dla 
funkcjonalnej Strefy Centrum , jednym z kluczowych projektów był ten punkt i nie 
ukrywam, że prace  rozpoczęły się intensywnie, natomiast w trakcie tych prac widać 
było, że jest różna interpretacja i coraz więcej niechętnych temu projektowi, łącznie ze 
stanowiskiem Koła Naukowego Uniwersytetu Szczecińskiego, Urzędu 
Marszałkowskiego. Myśmy to analizowali na posiedzeniu Zarządu, na ten moment 
trudno ocenić czy będzie szansa na realizację. Według Urzędu Marszałkowskiego małe 
szanse są na to, by ten projekt umieścić, żeby mógł być skutecznie realizowany.  

 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że nie chciałby żeby ktoś za 

nas podejmował decyzję, ten temat powrócił po kilu latach, w roku 2012 było pierwsze 
spotkanie, pomysł dzisiaj został odgrzany, jednak okazuje się, że będzie to katastrofa 
ekologiczna, a nie atrakcja turystyczna.  

 
Starosta S. Cybula powiedział, że decyzja żadna nie zapadła, ale z opinii, którą 

mamy przez zespół koordynacyjny, ze Związku Powiatów Polskich, ze wsparcia 
Ministerstwa Rozwoju Regionalnego też ostrożny jest, jeśli chodzi o ten punkt. Po 
konsultacjach i rozmowach w Urzędzie Marszałkowskim wygląda na to, że nie będzie 
przychylności, żeby ten punkt znalazł się w strategii rozwoju obszaru. 
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Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że warto do tego tematu 
wrócić na posiedzeniu Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju. 

 
Starosta S. Cybula powiedział, że oczywiście, zostaną przygotowane materiały, 

koordynatorem projektu jest Pani Sekretarz.  
 
Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że otrzymaliśmy uchwałę Rady 

Naukowej Instytutu Biologii Uniwersytetu Szczecińskiego, także Zarząd w sprawie tej 
uchwały nie zajął stanowiska, generalnie temat Zarząd chce zagospodarować, Pani 
Sekretarz jest koordynatorem tego projektu.   

 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że Komisja Budżetu, 

Gospodarki i Rozwoju nie dość, że przedyskutowałaby temat, to przyjęłaby stanowisko.  
Dalej Radny w zawiązaniu do pkt. 15 str. 9 spytał- zakup albumu o tematyce 

żeglarskiej Kilwater – mam podane ile sztuk, ale ani autora, ani za jaka sumę. Podobnie 
kwoty nie a przy „Monografii rzeki Drawy” część II. Pkt. 20 ta sama strona- co kwartał 
wydział architektoniczno- budowlany daje nam wykaz najważniejszych inwestycji – 
radny poprosił o wykaz elektroniczny. Do ostatniej pkt. 29 Radny zapytał- czy jeśli 
chodzi o ul. Brzozową- czy Zarząd złożył wniosek do Związku, czy mamy już całą 
dokumentację techniczną?  
 

Starosta S. Cybula powiedział, że wystąpiliśmy do Zarządu Związku i do Pana 
Przewodniczącego, aby modernizacje tej ulicy ująć we wniosku Związku. Jeśli chodzi 
o udostępnienie informacji o pracach wydziału architektoniczno- budowlanego i 
decyzjach wydanych, też przekażemy - proszę zgłosić te prośby w biurze rady. 

 
Następnie głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że autorem 

książki „Kilwater” jest Pan Adam Stacewicz, dziennikarz, reporter Polskiego Radia, 
kwota 69 zł, natomiast druga książka to reedycja z uzupełnieniami, wydana przez Pana 
Zbigniewa Mieczkowskiego i kwota 95 lub 97 zł.   

 
 
 
 

Punkt 5 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim są interpelacje, wnioski i zapytania.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację? 

 
Nikt z Radnych wniosków, interpelacji i zapytań nie zgłaszał.  

 
Punkt 6 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest trybuna obywatelska.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że w związku z obecną sytuacją 

panującą w kraju w punkcie trybuna obywatelska nie zabierze głosu żaden  
z mieszkańców.  

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 15 minut przerwy.  
 

Punkt 7 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie  
-z porządkiem obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są 
sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między 
sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Genowefę Polak  
– Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 
 

Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki 
 i Rozwoju, która powiedziała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju spotkała się 
jeden raz w dniu 8 lutego 2022 r. 
 
Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 4a do protokołu.  

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę i przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan H. Szreta, który 
powiedział, że Komisja Rewizyjna spotkała się trzy razy. W dniu 20 stycznia rozpoczęła 
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się  kontrola w Wydziale Promocji i Rozwoju Powiatu, później była kontynuowana  
w dniu 25 stycznia. Trzecie spotkanie miało miejsce 10 lutego, na którym omówiono 
sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej z działalności za rok 2021, 
sprawozdanie z kontroli za rok 2021 oraz sprawozdanie z kontroli przeprowadzonej  
w Wydziale Rozwoju i Promocji Powiatu.  

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu 

Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i przedstawienie 
sprawozdania z działalności Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Pan  
J. Kozłowski, który powiedział, że Komisja w okresie między sesjami spotkała się raz 
w dniu 20 stycznia, by odpowiedzieć na próbę odwołania się od uchwały Rady Powiatu 
Pani Dyrektor PCKZiU. Przygotowaliśmy taką odpowiedź  w oparciu o opinie prawne 
i taka odpowiedź została wysłana.  

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą 

Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Panią Barbarę Głowacką i złożenie 
sprawozdania.  
 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że Komisja obradowała jeden raz w dniu  
09 lutego i tematami wiodącymi było sprawozdanie Starosty i Komisji Bezpieczeństwa  
Publicznego w roku 2021 , analiza sytuacji życiowej kombatantów i osób 
represjonowanych za rok 2021, poruszono temat podpisana trójstronnego porozumienia 
pomiędzy Szpitale Polskie S.A., Nafis S.. i Powiatem Drawskim oraz umowy dzierżawy 
szpitala przy ul.. B. Chrobrego. Poruszono temat stanu prac związanych  
z termomodernizacją DPS w Darskowie, dostosowaniem obiektu na potrzeby osób  
z niepełnosprawnościami, wykonanych do końca 2021 r. i planowanych w 2022 r. 
Informacyjnie zasygnalizowano potrzebę zakupu mini busa do DPS Darskowo, agregatu 
prądotwórczego, jak wykonanie pilnych prac remontowych.     

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Romuald Kurzątkowski - Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
przedłożył sprawozdanie z prac Komisji Oświaty w okresie między sesjami, powiedział, 
że Komisja odbyła jedno posiedzenie między sesjami w dniu 07 lutego, podczas tego 
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spotkania przyjęto sprawozdanie z realizacji porozumienia Powiatu z Gminą Drawsko 
Pomorskie w sprawie powierzenia Bibliotece Publicznej Miasta i Gminy  
im. St. Żeromskiego w Drawsku Pom. zadań powiatowej biblioteki publicznej, Komisja 
Oświaty wprowadziła zmianę w treść i pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie 
 z działalność Komisji Oświaty za rok 2021, Komisja Oświaty przeanalizowała 
odpowiedź związków zawodowych „Solidarność” w sprawie reorganizacji szkół. 
Naczelnik Wydziału Edukacji omówiła stopień realizacji wniosków Komisji Oświaty  
w roku 2021, zapoznano się sytuacją finansową placówek oświatowych. Plan Komisji 
Oświaty na 2022 r. przewidywał wyjazdowe posiedzenie w MOW w Czaplinku, ze 
względu na sytuację pandemiczną spotkanie przełożono w czasie.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Etatowego Członka Zarządu  

W. Włodarczyka o wypowiedź odnośnie boiska przy ZS na ul. Połczyńskiej w Drawsku 
Pom.  

 
Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, który powiedział, że 

projekt techniczny jest zrobiony i pozwolenie na budowę też jest, dwa razy był składany 
wniosek do Ministerstwa Sportu pod ogłoszone wnioski, dwa razy nie uzyskał aprobaty, 
bo środków finansowych jest mało. Czekamy na ogłoszenie nowych naborów.  
 
 
 
 

Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie 
 z działalności Rady Powiatu za rok 2021. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu omówiła sprawozdanie z działalności Rady 

Powiatu za rok 2021, wymieniła Komisje Stałe działające przy Radzie Powiatu, 
omówiła działalność statutową, liczbę sesji, podjętych uchwał, liczbę zgłoszonych 
interpelacji, liczbę podjętych uchwał, liczbę zgłoszonych wniosków i zapytań, 
frekwencję Radnych, przebieg prac Komisji Stałych, współpracę organów Powiatu, 
Kluby Radnych. 
 

Przewodnicząca Rady podziękowała Staroście, Zarządowi i wszystkim Radnym 
za współpracę.   

 
Treść złożonego i omówionego sprawozdania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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Punkt 9 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu za rok 2021. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i przedstawienie 

sprawozdania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę. 
 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szreta, który szczegółowo 

przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2021 r.  
 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i przedstawienie 
sprawozdania Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2021 r.  

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –Jacek 
Koxzłowski, który omówił szczegółowo zagadnienia, którymi zajmowała się w roku  
2021 r. Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i przedstawienie 
sprawozdania z działalności za rok 2020 Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki 
i Rozwoju – Genowefę Polak.  

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju- 
Genowefa Polak, która szczegółowo omówiła sprawozdanie Komisji z działalności za 
rok 2021, w tym skład Komisji, tematykę odbytych posiedzeń, frekwencję oraz liczbę 
złożonych wniosków i opinii. 

 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i przedstawienie 
sprawozdania z działalności za rok 2021 Przewodniczącą Komisji Zdrowia  
i Bezpieczeństwa Publicznego- Barbarę Głowacką.  

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego- 
Barbara Głowacka, która szczegółowo omówiła sprawozdanie Komisji z działalności za 
rok 2021, w tym skład Komisji, tematykę odbytych posiedzeń, frekwencję oraz liczbę 
złożonych wniosków i opinii. 

 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i przedstawienie 
sprawozdania z działalności za rok 2020 Przewodniczącego Komisji Oświaty-
Romualda Kurzątkowskiego.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty- Romuald Kurzątkowski, który 
szczegółowo omówił sprawozdanie Komisji Oświaty z działalności za rok 2021,  
w tym tematykę posiedzeń, frekwencję, liczbę złożonych wniosków i opinii oraz 
posiedzenia Komisji Oświaty.  

 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do omówionych 
sprawozdań? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.   

 

Punkt 10 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie Komisji Rewizyjnej  
z przeprowadzonych kontroli za 2021 r.  

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i przedstawienie 

sprawozdania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę. 
 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szreta, który przedstawił 

sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli za 2021 r. 
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Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
Punkt 11 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 
Powiatu Drawskiego za rok 2021. 

 
 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Pana Starostę- Stanisława Cybulę  

o zabranie głosu i omówienie sprawozdania z prac Zarządu Powiatu Drawskiego za rok 
2021. 

 
Głos zabrał Starosta – Stanisław Cybula, który omówił ilość posiedzeń Zarządu 

w roku 2021, ilość podjętych uchwał, ilość rozpatrzonych wniosków i podań, ilość 
przyjętych sprawozdań, ilość rozpatrzonych spraw oraz frekwencję i tematykę 
omawianych spraw.  

 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie 
Staroście? 

Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że na str. 11 jest tabela,  
w której są wymienione nazwy inwestycji, a tytuł tego jest „Utrzymanie powiatowych 
obiektów użyteczności publicznej” -nie jest to związane z tym. 

Starosta S. Cybula powiedział, że wkradł się błąd i zostanie to poprawione.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie 
Staroście? 

 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie zgłaszał zapytań.  
 
 

Punkt 12 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie 
 z porządkiem obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie Starosty 
Drawskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2021. 



21 
 

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali 

sprawozdanie droga elektroniczną.  
 

Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
 
 

Punkt 13 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie 
 z porządkiem obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie z realizacji 
porozumienia Powiatu z Gminą Drawsko Pomorskie w sprawie powierzenia Bibliotece 
Publicznej Miasta i Gminy im. St. Żeromskiego w Drawsku Pomorskim zadań 
powiatowej biblioteki publicznej.   

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał Radni otrzymali  

w wersji elektronicznej. Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że 
Dyrektor Ośrodka Kultury w Drawsku Pom.- Pani Jolanta Pluto- Prądzyńska była 
obecna na posiedzeniach Komisji, na którym omawiała zadania zrealizowane w roku 
ubiegłym. Wszystkie zadania zostały zrealizowane, nawet mimo pandemii biblioteka 
wykazała się bardzo dużą skutecznością w czytelnictwie. 

 
Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy są pytania do sprawozdania? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
 

Punkt 14 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest analiza sytuacji życiowej kombatantów 
i osób represjonowanych za rok 2021. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał Radni otrzymali  

w wersji elektronicznej. Następnie dodała, że analiza ta jest podsumowaniem działań, 
jakie są podejmowane przez Powiat na rzecz środowiska kombatanckiego z terenu 
powiatu drawskiego. 

 
 

Treść omówionej analizy stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
 
 
 
 

Punkt 15 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest podjęcie uchwał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości bez obowiązku 
dokonywania dopłat.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i spytała czy Radni 

mają pytania do uchwały?  
 
Głos zabrał Z. Chołuj, który powiedział , że podczas ostatnio procedowanej tego 

typu uchwały Radny prosił, żeby była dołączona mapka . Radny ponowił swoja prośbę. 
 
Starosta przeprosił, że uszło to uwadze. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i spytała czy Radni 

mają pytania do uchwały?  
 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości bez obowiązku 
dokonywania dopłat.  
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Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XLIII/289/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 
nieruchomości bez obowiązku dokonywania dopłat.  
 
 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie ponownego uchwalenia rocznego Programu współpracy Powiatu Drawskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2022. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i spytała czy Radni 

mają pytania do uchwały?  
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie ponownego uchwalenia rocznego Programu współpracy Powiatu 
Drawskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2022. 

 
 
 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XLIII/290/2022 w sprawie ponownego uchwalenia rocznego 
Programu współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022. 
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Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie ustalenia wysokości opłat za noclegi w Szkolnym Schronisku 
Młodzieżowym, w Złocieńcu.  

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i spytała czy Radni 

mają pytania do uchwały?  
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za noclegi w Szkolnym Schronisku 
Młodzieżowym, w Złocieńcu.  
 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XLIII/291/2022 w sprawie ustalenia wysokości opłat za noclegi  
w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym, w Złocieńcu.  
 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 
Drawskiego na rok 2022. 

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i spytała czy Radni 

mają pytania do uchwały?  
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Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2022. 
 
Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XLIII/292/2022 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego 
na rok 2022. 
 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do podjęcia uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2022-2037. 

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i spytała czy Radni 

mają pytania do uchwały?  
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2022-2037. 

 
 
Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XLIII/293/2022 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2022-2037. 
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Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 

 

Punkt 16 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest odpowiedzi na interpelacje 
 i zapytania. 

  
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że nikt z Radnych interpelacji, 

wniosków i zapytań nie zgłaszał.  
 
 

 
Punkt 17 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś chciałby zabrać głos? 
 
Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W Włodarczyk, który powiedział, że 

chciałby oświadczyć i przeprosić Pana Marka Tobiszewskiego, że oskarżyłem go  
o nepotyzm- przypomnę w sprawie interpelacji, którą Pan Marek zgłaszał w sprawie 
konkursu przeprowadzonego w wydziale architektoniczno- budowlanym. Przepraszam, 
że posunąłem się za daleko oskarżając Pana Marka o to, że w jego interpelacji 
przemawiał nepotyzm, że ingeruje on w sprawy konkursu na rzecz jego małżonki. 
Interpelacja dotyczyła zasad konkursu i nie była związana z żoną Pana Marka.  

 
Głos zabrał Radny C. Turczyk, który spytał Pana W. Włodarczyka, czy te 

przeprosiny są spowodowane groźbą procesu sądowego? Czy to są wewnętrzne 
przeprosiny członków Zarządu?  
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Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W Włodarczyk, który powiedział, że są to 
osobiste przeprosiny. 

 
 
 

Punkt 18 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 12:34 zamknęła XLIII sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 

 
 
 

    Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
  Joanna Rudziewicz                                 Urszula Ptak 
 
 
Sporządziła: Joanna Rudziewicz 
 

 
 

 

 

 


